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Protokół nr 8/2024 

z VIII sesji Rady Miejskiej  

w Opolu Lubelskim 

 

Miejsce sesji: obrady VIII sesji Rady Miejskiej odbyły się w sali konferencyjnej 

Urzędu Miejskiego w Opolu Lubelskim (ul. Lubelska 4) 

Data sesji: 18 grudnia 2024 roku 

Godzina rozpoczęcia sesji: 1100 

Godzina zakończenia sesji: 1245  

Numery podjętych uchwał: od VIII/72/2024 do VIII/79/2024 

Prowadzący obrady: Przewodniczący Rady Miejskiej w Opolu Lubelskim – Pan 

Waldemar Gogół. 

 

Uczestnicy obrad: 

1) Radni Rady Miejskiej – 14 osób (lista obecności w załączeniu do protokołu): 

1. Bryś Waldemar 

2. Buczek Marcin 

3. Czyżewski Józef 

4. Gogół Waldemar 

5. Grabowski Krzysztof 

6. Jurak Radosław 

7. Kalinowski Paweł 

9. Matuska Anna 

9. Morek Agnieszka 

10.Odymała Monika 

11.Sadurska Małgorzata 

12.Stempin Marcin 

13.Strzelecka Małgorzata 

14.Woś Katarzyna 

2) Burmistrz – Sławomir Plis, 

3) Zastępca Burmistrza – Radosław Śpiewak, 

4) Sekretarz Gminy – Izabela Zarzycka, 

5) Skarbnik Gminy – Dorota Bełżek, 

6) Dyrektor Centrum Usług Społecznych – Ewelina Szkutnicka, 

7) Dyrektor Opolskiego Centrum Kultury – Małgorzata Borowiak, 
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8) Dyrektor Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół – Janusz Gąsior, 

9) Prezes Opolskiego Przedsiębiorstwa Komunalnego – Henryk Piłat, 

10) Prokurent Opolskiego Przedsiębiorstwa Komunalnego – Dariusz Stachowicz, 

11) Zastępca Dyrektora Szkoły Podstawowej nr 1 w Opolu Lubelskim – Janusz 

Stępień, 

12) Dyrektor Szkoły Podstawowej nr 2 w Opolu Lubelskim – Anna Popiołek, 

13) Dyrektor Szkoły Podstawowej w Kluczkowicach – Leszek Goliszek, 

14)Dyrektor Szkoły Podstawowej w Skokowie – Grzegorz Konarski, 

15) Dyrektor Szkoły Podstawowej w Pusznie Godowskim – Dorota Zarzycka, 

16) Dyrektor Szkoły Podstawowej w Wandalinie – Małgorzata Kozak, 

17) Dyrektor Szkoły Podstawowej w Niezdowie – Mariusz Jurak, 

18) Dyrektor Przedszkola Miejskiego – Anna Sagan, 

19) Dyrektor Żłobka Miejskiego – Anna Świrkosz, 

20) Adwokat – Maciej Burzyński, 

21) Kierownik Wydziału Inwestycji, Planowania i Rozwoju – Iwona Bednarz, 

21) Kierownik Wydziału Urzędu Stanu Cywilnego i Spraw Obywatelskich– Iwona 

Witwera, 

22) Kierownik Wydziału Finansowo - Budżetowego – Agnieszka Strawa, 

23) Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa 

– Grzegorz Gołofit, 

24) Kierownik Wydziału Organizacyjnego i Spraw Samorządowych – Justyna 

Haraszczuk, 

25) Inspektor ds. Planowania Przestrzennego – Iwona Strawa. 

 

Punkt 1 

Otwarcie sesji. 

Waldemar Gogół – Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący otworzył obrady VIII sesji Rady Miejskiej. Następnie powitał 

wszystkich Radnych, Burmistrza - Pana Sławomira Plisa, Zastępcę Burmistrza - 

Pana Radosława Śpiewaka, Sekretarza Gminy - Panią Izabelę Zarzycką, Skarbnika 

Gminy - Panią Dorotę Bełżek, prawnika zapewniającego obsługę prawną 

posiedzenia - Pana Macieja Burzyńskiego, Dyrektora Centrum Usług Społecznych - 

Panią Ewelinę Szkutnicką, Dyrektora Opolskiego Centrum Kultury - Panią 

Małgorzatę Borowiak, Dyrektora Zespołu Ekonomiczno - Administracyjnego Szkół 

- Pana Janusza Gąsiora, Prezesa Opolskiego Przedsiębiorstwa Komunalnego - Pana 
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Henryka Piłata, Prokurenta Opolskiego Przedsiębiorstwa Komunalnego - Pana 

Dariusza Stachowicza, Zastępcę Dyrektora Szkoły Podstawowej nr 1 - Pana 

Janusza Stępnia, Dyrektora Szkoły Podstawowej nr 2 - Panią Annę Popiołek, 

Dyrektora Szkoły Podstawowej w Kluczkowicach - Pana Leszka Goliszka, Dyrektora 

Szkoły Podstawowej w Skokowie - Pana Grzegorza Konarskiego, Dyrektora Szkoły 

Podstawowej w Pusznie Godowskim - Panią Dorotę Zarzycką, Dyrektora Szkoły 

Podstawowej w Wandalinie - Panią Małgorzatę Kozak, Dyrektora Szkoły 

Podstawowej w Niezdowie - Pana Mariusza Juraka, Dyrektora Przedszkola 

Miejskiego w Opolu Lubelskim - Panią Annę Sagan, Dyrektora Żłobka Miejskiego w 

Opolu Lubelskim - Panią Annę Świrkosz, Kierownika Wydziału Inwestycji, 

Planowania i Rozwoju - Panią Iwonę Bednarz, Kierownika Urzędu Stanu Cywilnego 

i Spraw Obywatelskich - Panią Iwonę Witwerę, Kierownika Wydziału Finansowo - 

Budżetowego - Panią Agnieszkę Strawę, Kierownika Wydziału Gospodarki 

Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa - Pana Grzegorza Gołofita, 

Kierownika Wydziału Organizacyjnego i Spraw Samorządowych -  Panią Justynę 

Haraszczuk, Inspektora ds. Planowania Przestrzennego - Panią Iwonę Strawę oraz 

pracowników Wydziału Organizacyjnego obsługujących sesję. Pan Przewodniczący 

poinformował, że liczna obecność uczestników posiedzenia wynika z faktu, iż 

obecna sesja jest szczególna, albowiem jest to sesja budżetowa. Oznacza to, że w 

toku jej prac nastąpi omówienie projektu budżetu na rok 2025, a zamiarem 

finalnym jest jego przyjęcie. Następnie Pan Przewodniczący poinformował, że w 

obradach uczestniczy 13 Radnych, co pozwala Radzie Miejskiej podejmować 

prawomocne decyzje.  

 

Punkt 2 

Przyjęcie porządku obrad. 

Waldemar Gogół – Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi w tym 

punkcie. 

Marcin Buczak – Radny Rady Miejskiej: 

Pan Radny poinformował, że w toku swojej wypowiedzi przedstawi uwagę 

odnoszącą się do zapisów zawartych w 24 punkcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Waldemar Gogół – Przewodniczący Rady Miejskiej: 
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Pan Przewodniczący przerwał wypowiedź Pana Radnego w związku z tym, że czas 

dedykowany zgłoszeniu tego typu zastrzeżenia będzie w kolejnym punkcie 

porządku obrad, a nie w chwili obecnej. 

Marcin Buczek – Radny Rady Miejskiej: 

Pan Radny przeprosił za pomyłkę. 

Waldemar Gogół – Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący przypomniał, że aktualnie procedowany jest punkt 2, którego 

istotę stanowi przyjęcie porządku obrad. W związku z tym zapytał, czy Państwo 

Radni wyrażają wolę zabrania głosu w tej materii. Na skutek dokonanego 

zgłoszenia oddał głos Panu Burmistrzowi. 

Sławomir Plis – Burmistrz Opola Lubelskiego: 

Pan Burmistrz poprosił o wprowadzenie zmiany w porządku obrad polegającej na 

dodaniu w punkcie 13: „Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej”. Wówczas dotychczasowy punkt: Sprawy różne i wolne wnioski będzie 

w punkcie 14, a punkt 15 będzie punktem zamykającym obrady. 

Waldemar Gogół – Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący reasumując wypowiedź Pana Burmistrza poinformował, że po 

uwzględnieniu zmian porządek obrad od punktu 13 będzie miał następujące 

brzmienie: 

        Punkt 13 

        Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

        Punkt 14 

        Sprawy różne i wolne wnioski. 

        Punkt 15 

        Zamknięcie obrad. 

Następnie Pan Przewodniczący zakomunikował przystąpienie do ponownego 

sprawdzenia quorum w związku z tym, że na sesję przybył Pan Radny Paweł 

Kalinowski. Od tej chwili w sesji uczestniczyło 14 Radnych. Kolejno poprosił 

o przystąpienie do głosowania w sprawie przyjęcia porządku obrad w kształcie 

uwzgledniającym poprawki zaproponowane przez Pana Burmistrza. 

Głosowanie: 

14 - „za”, 

0 - „przeciwnych”, 

0 - „wstrzymujących się”. 
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Pan Przewodniczący poinformował, że porządek obrad został przyjęty 

jednogłośnie.  

 

Przyjęty porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o złożonych interpelacjach 

i zapytaniach Radnych. 

5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności międzysesyjnej. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

a) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej. 

b) głosowanie nad uchwałą w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

7. Uchwalenie budżetu gminy Opole Lubelskie na 2025 rok: 

a) odczytanie projektu uchwały budżetowej, 

b) opinia Komisji Budżetu, Promocji i Rozwoju Gminy do projektu budżetu, 

c) odczytanie opinii pozostałych komisji stałych Rady Miejskiej do projektu 

budżetu, 

d) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 

budżetowej oraz opinii o możliwości sfinansowania deficytu 

budżetowego, 

e) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej, 

f) głosowanie nad uchwałą budżetową na rok 2025. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Województwu 

Lubelskiemu w zakresie prac związanych z utrzymaniem zieleni oraz 

czystości w okresie letnim i zimowym przy drogach wojewódzkich na terenie 

miasta Opole Lubelskie w 2025 roku.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy 

o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego 

w ramach przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej 

na terenie gminy Opole Lubelskie. 

10.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Opole Lubelskie „Przemysłowa”. 

a) Głosowanie w sprawie przyjęcia uwag, 
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b) Głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 

11.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Opole Lubelskie. 

12.Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Opole Lubelskie na 2024 

rok. 

13.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

14.Sprawy różne i wolne wnioski. 

15.Zamknięcie obrad. 

 

Punkt 3  

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Waldemar Gogół – Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący oddał głos Panu Radnemu Marcinowi Buczkowi. 

Marcin Buczek – Radny Rady Miejskiej: 

Pan Radny w ramach przybliżenia kontekstu swojego zastrzeżenia do zapisów 24 

punktu protokołu z VII sesji Rady Miejskiej przypomniał o dyskusji, która miała 

miejsce w jej toku, a dotyczyła konserwacji boiska przy ul. Kolejowej. Meritum 

uwagi stanowiło to, że w protokole nie zostały zawarte słowa, które wypowiedział 

Pan Burmistrz w odniesieniu do konserwacji obiektu, a brzmiały one: „nic to nie 

daje”. Pan Radny podniósł zarzut, że komunikat taki wybrzmiał w nagraniu 

transmitującym sesję, a nie znalazł się w protokole [Pan Radny użył tutaj 

sformułowania stenogram]. Kończąc swoją wypowiedź Pan Radny poprosił 

o zawarcie powyższej uwagi w protokole z bieżącej sesji.  

Waldemar Gogół – Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący na skutek dokonanego zgłoszenia udzielił głosu Pani Kierownik 

Justynie Haraszczuk. 

Justyna Haraszczuk – Kierownik Wydziału Organizacyjnego i Spraw 

Samorządowych: 

Pani Kierownik przypomniała, że zakres obligatoryjnej treści protokołu z obrad sesji 

Rady Miejskiej reguluje Statut. W myśl zawartych w nim regulacji dokument ten 

powinien zawierać najważniejsze rzeczy, a więc numer, datę obrad, numery 

podjętych uchwał, ogólne wypowiedzi. Pani Kierownik poinformowała, że 

stenogram z sesji jest umieszczony na Biuletynie Informacji w e-sesji i stanowi on 

faktyczne odwzorowanie przebiegu sesji, z uwagi na to, że stanowi zarówno 

materiał wizualny jak i tekstowy. Należy bowiem pamiętać, że protokół nie jest 
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stenogramem z posiedzenia. Uczynienie go tego typu dokumentem wiązałoby się 

z koniecznością przyjęcia formy jego przygotowania w postaci rozpoczęcia 

cytowania wypowiedzi uczestników sesji w momencie jej otwarcia i zakończenia 

cytowania w momencie zamknięcia obrad. Prowadziłoby to zapewne do stworzenia 

trudności w prawidłowym odczytaniu faktycznego przebiegu posiedzenia sesji, jak 

również wypowiedzi, które padły w jej toku.  

Waldemar Gogół – Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący zapytał, czy Pan Radny jest usatysfakcjonowany 

wyjaśnieniami. 

Marcin Buczek – Radny Rady Miejskiej: 

Pan Radny wyraził zrozumienie wobec faktu braku możliwości zawarcia całości 

wypowiedzi jakie padają w toku sesji. Niemniej jednak wyraził opinię, że 

stwierdzenie, do którego odnosiła się jego uwaga stanowiło istotę dyskusji, która 

odbyła się na poprzedniej sesji.  

Waldemar Gogół – Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący wyraził pogląd, że treść protokołu powinna zawierać 

najistotniejsze informacje z przebiegu posiedzenia, przy uwzględnieniu 

całokształtu wypowiedzi, które wybrzmiały w jego toku. Następnie zakomunikował 

przystąpienie do głosowania w aktualnie procedowanej sprawie. 

Głosowanie: 

13 – „za”, 

0 - „przeciwnych”, 

1 - „wstrzymujący się”. 

Pan Przewodniczący poinformował, że w głosowaniu udział wzięło 14 Radnych, 13 

Radnych głosowało „za” przyjęciem protokołu, 1 Radny (Marcin Buczek) 

„wstrzymał się” od głosu. Protokół nr 7/2024 z VII sesji Rady Miejskiej w Opolu 

Lubelskim został przyjęty.  

 

Punkt 4 

Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o złożonych interpelacjach i 

zapytaniach Radnych. 

Waldemar Gogół – Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący poinformował, że do momentu rozpoczęcia sesji została 

przedłożona na jego ręce jedna interpelacja. Czynności tej dokonała Pani Radna 
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Agnieszka Morek. Interpelacja dotyczyła prośby utworzenia przejścia dla pieszych 

na ulicy Kaliszańskiej w Opolu Lubelskim przy sklepie Dino.  

 

Punkt 5 

Sprawozdanie burmistrza z działalności międzysesyjnej. 

Waldemar Gogół – Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący w zamiarze realizacji bieżącego punktu poprosił o zabranie 

głosu Pana Burmistrza. 

Sławomir Plis – Burmistrz Opola Lubelskiego: 

Pan Burmistrz poinformował, że w ostatnim czasie nastąpiła realizacja wielu zadań, 

a precyzując to sformułowanie zakomunikował, że: 

1. Zakończył się kolejny etap przebudowy ul. Nowej, polegający na wykonaniu 

odwodnienia skrzyżowania ul. Józefowskiej z ul. Nową. Objął on wymianę 

uszkodzonego przepustu w ul. Nowej, jak również odmulenie rowu 

otwartego. Działania te przyczynią się niewątpliwie do zapewnienia 

prawidłowego odwodnienia wymienionych ulic, jak również ulicy Cichej. 

W szerszej perspektywie prawidłowość odprowadzania wód deszczowych 

będzie również zapewniona w pozostałej części miasta, albowiem należy 

pamiętać o obszarowym powiązaniu tegoż procesu. Inwestycja realizowana 

była przy współpracy z Zarządem Dróg Wojewódzkich. Efekt końcowy 

zostanie uwidoczniony w 2025 roku, albowiem na ten okres przewidziane 

jest kompleksowe zakończenie inwestycji w tym obszarze. Wartość zadania 

to 90 000,00 złotych. 

2. Gmina Opole Lubelskie pozyskała dofinansowanie w kwocie 25 000,00 zł na 

zakup wyposażenia sportowego dla Szkoły Podstawowej w Skokowie 

w ramach kontynuacji programu „Aktywna Szkoła”.  

3. 10 grudnia odbyła się uroczysta gala w Urzędzie Marszałkowskim, na której 

nastąpiło wpisanie produktu regionalnego na listę produktów tradycyjnych. 

Produkt ten został przygotowany przez Koło Gospodyń Wiejskich 

„Leonianki”. 

4. 11 grudnia odbyło się oficjalne przekazanie radiowozu Komendzie 

Powiatowej Policji w Opolu Lubelskim. Inwestycja polegająca na zakupie 

samochodu możliwa była dzięki partycypacji w jej finansowaniu przez 

samorządy z terenu powiatu opolskiego. 
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5. Gmina Opole Lubelskie po raz pierwszy stała się podmiotem, który 

dofinansował zakup alkomatu samoobsługowego. Wartość tego sprzętu to 

blisko 3 000,00 zł. Jak poinformował Pan Burmistrz Komenda Powiatowa 

Policji planuje również dokonanie zakupu takiego sprzętu na potrzeby 

Komisariatu w Poniatowej. Planowanym źródłem finansowania będzie 

analogicznie do recenzowanej sytuacji gmina Poniatowa.  

6. W listopadzie odbyła się debata z seniorami i młodzieżą pod hasłem: 

„Jesteśmy sobie potrzebni”. Inicjatorem wydarzenia byli członkowie 

opolskiej filii Uniwersytetu Trzeciego Wieku. Moderatorami debaty byli: Pani 

Marta Sójka, Pani Halina Złotucha i Pan Krzysztof Wierzyński. W ramach 

tego wydarzenia odbyła się bardzo ciekawa dyskusja o zadaniach, które są 

realizowane przez władze samorządowe, jak również zostały przedstawione 

wnioski ze strony młodzieży. Wymierny pozytywny aspekt tego spotkania 

stanowiło stworzenie okazji do wymiany doświadczeń między 

zróżnicowanymi podmiotami społeczności lokalnej oraz możliwości 

współpracy pomiędzy młodzieżą, seniorami i samorządem.  

7. 14 grudnia odbył się I Charytatywny Turniej Piłki Siatkowej w Opolu 

Lubelskim. Rozgrywki zostały przeprowadzone w Szkole Podstawowej nr 1, 

a udział w nich wzięło sześć drużyn. Inicjatorami tego wydarzenia byli 

członkowie reaktywowanego Klubu Siatkarskiego „Opolanka”. Cały dochód 

z turnieju zostanie przeznaczony na pomoc rodzinie poszkodowanej 

w wyniku pożaru domu w miejscowości Idalin. 

8. 15 grudnia odbył się Jarmark Bożonarodzeniowy, podczas którego po raz 

pierwszy została zorganizowana wspólna Wigilia dla mieszkańców gminy. 

Liczna obecność szacowana na ok. 500 osób stanowiła potwierdzenie 

potrzeby stworzenia możliwości wspólnego świętowania. Pan Burmistrz 

poinformował, że nastąpiła modyfikacja formy wydarzenia, albowiem 

w latach minionych organizowany był kiermasz bożonarodzeniowy, który 

odbywał się w sobotę i niedzielę. W tym roku zorganizowano Jarmark 

Bożonarodzeniowy, który został zorganizowany w niedzielę. Jego 

inauguracja rozpoczęła się o godz. 10.00, a zwieńczeniem była Wigilia 

Miejska, która rozpoczęła się o godz. 16.00. Pan Burmistrz poinformował, 

że plany organizacji Wigilii dla mieszkańców gminy były już w roku 

ubiegłym. Nie zostały one jednak wówczas zrealizowane z uwagi na to, że 

był to rok wyborczy i w związku z tym mogłoby nastąpić podniesienie 
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zarzutu, że organizacja tego wydarzenia ma podtekst polityczny i stanowi 

ukryty element kampanii wyborczej.  

Pan Burmistrz kończąc swoją wypowiedź podkreślił, że wyjątkowość 

wspólnej Wigilii wynikała z licznej obecności zarówno mieszkańców gminy 

jak i gości, w związku z czym podziękował wszystkim za udział w tym 

wydarzeniu i wspólne świętowanie.  

Waldemar Gogół – Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący podziękował za złożenie sprawozdania międzysesyjnego, 

a następnie adresując swoje słowa do Państwa Radnych zapytał, czy mają jakieś 

pytania do przedstawionych przez Pana Burmistrza informacji. W związku 

z brakiem zgłoszeń zarządził przejście do realizacji kolejnego punktu posiedzenia. 

 

Punkt 6  

Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

a) Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

Waldemar Gogół – Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący poprosił o zabranie głosu Panią Skarbnik Dorotę Bełżek. 

Dorota Bełżek – Skarbnik Gminy: 

Pani Skarbnik odczytała Uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Lublinie w sprawie opinii o projekcie uchwały Rady Miejskiej 

w Opolu Lubelskim w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej.  

Waldemar Gogół – Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący podziękował Pani Skarbnik za przedstawienie opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej, a następnie zakomunikował przejście do 

podpunktu b. 

b) Głosowanie nad uchwałą w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej. 

Waldemar Gogół – Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący przypomniał, że projekt uchwały został przedstawiony na 

posiedzeniu komisji wspólnych, które poprzedziło bieżącą sesję. Następnie zapytał, 

czy ktoś z Państwa Radnych, ma jakieś pytania dotyczące tego dokumentu. 

W związku z brakiem zgłoszeń zaproponował przystąpienie do głosowania 

w kwestii jego przyjęcia.  

Wyniki głosowania: 
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Uchwała Nr VIII/72/2024 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

14 - „za, 

0 - „przeciwnych”, 

0 - „wstrzymujących się”. 

Pan Przewodniczący stwierdził, że w głosowaniu udział wzięło 14 Radnych, 

a uchwała została przyjęta jednogłośnie.  

 

Punkt 7  

Uchwalenie budżetu gminy Opole Lubelskie na 2025 rok. 

a) Odczytanie projektu uchwały budżetowej.  

Waldemar Gogół – Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały budżetowej na 2025 rok.  

b) Opinia Komisji Budżetu, Promocji i Rozwoju Gminy do projektu 

budżetu, 

c) Odczytanie opinii pozostałych komisji stałych Rady Miejskiej do 

projektu budżetu. 

Waldemar Gogół – Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący poprosił o zabranie głosu Pana Radosława Juraka - 

Przewodniczącego Komisji Budżetu, Promocji i Rozwoju Gminy.  

Radosław Jurak – Przewodniczący Komisji Budżetu, Promocji i Rozwoju Gminy: 

Pan Przewodniczący poinformował kolejno, że: 

1. Komisja Rolnictwa, Gospodarki Żywnościowej i Ochrony Środowiska, 

2. Komisja Spraw Komunalnych i Bezpieczeństwa Publicznego, 

3. Komisja Edukacji, Zdrowia, Kultury i Spraw Socjalnych, 

4. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji, 

5. Komisja Rewizyjna 

projekt budżetu gminy na 2025 rok wraz z autopoprawkami wniesionymi przez 

Burmistrza zaopiniowały pozytywnie. Komisje nie wniosły żadnych uwag oraz nie 

zgłosiły wniosków.  

Następnie Pan Przewodniczący poinformował, że Komisja Budżetu, Promocji 

i Rozwoju Gminy po zapoznaniu się z opiniami komisji stałych również pozytywnie 

zaopiniowała projekt budżetu wraz z wniesionymi przez Burmistrza 

autopoprawkami na rok 2025. Komisja nie wniosła żadnych uwag oraz nie zgłosiła 

wniosków.  

Waldemar Gogół – Przewodniczący Rady Miejskiej: 
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Pan Przewodniczący podziękował za przedstawienie opinii Komisji i zakomunikował 

przystąpienie do prac w ramach kolejnego podpunktu. O zabranie głosu poprosił 

Panią Skarbnik.  

d) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie 

uchwały budżetowej oraz opinii o możliwości sfinansowania 

deficytu budżetowego.  

Dorota Bełżek – Skarbnik Gminy: 

Pani Skarbnik odczytała uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie 

w sprawie opinii o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej gminy Opole 

Lubelskie na 2025 rok.  

Następnie Pani Skarbnik poinformowała, że z uwagi na fakt, iż przedłożony projekt 

był budżetem deficytowym, Regionalna Izba Obrachunkowa wystosowała drugą 

uchwałę - uchwałę o możliwości sfinansowania deficytu. Następnie odczytała jej 

treść.  

Waldemar Gogół – Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący podziękował za przedstawienie opinii Regionalnej Izby 

Obrachunkowej, po czym zakomunikował przejście do kolejnego podpunktu. 

e) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej. 

Waldemar Gogół – Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący zachęcił Państwa Radnych do zabierania głosu w tym punkcie. 

Następnie na skutek dokonanego zgłoszenia udzielił głosu Panu Radnemu Pawłowi 

Kalinowskiemu. 

Paweł Kalinowski – Radny Rady Miejskiej: 

Pan Radny wyraził zadowolenie, że ze strony gminy nastąpił powrót do 

finansowania części zadań w formie Funduszu Sołeckiego. Retrospekcja 

zrealizowanych w przeszłości inwestycji z jego środków pozwala na wysunięcie 

spostrzeżenia, że możliwe było dzięki niemu zrealizowanie wielu ciekawych, 

drobnych rzeczy w poszczególnych sołectwach. W opinii Pana Radnego jest to 

niewątpliwie dobry kierunek, który również w przyszłości stanie się czynnikiem 

mającym pozytywny wydźwięk.  

Waldemar Gogół – Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący ponownie zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby 

jeszcze zabrać głos. 

Małgorzata Sadurska – Radna Rady Miejskiej: 
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Pani Radna poinformowała, że częściowo podzieliła pogląd Pana Radnego Pawła 

Kalinowskiego przy okazji posiedzenia komisji, jakie odbyło się w ubiegłym 

tygodniu. Jednak po bardziej wnikliwej analizie w przedmiocie zakupów 

i spostrzeżeniu, że tylko nieliczne sołectwa partycypują w kosztach utrzymania 

świetlic nasuwają się pewne wątpliwości. Niemniej jednak ustawa nie stwarza 

możliwości ingerencji w kwestii przesunięć.  

Waldemar Gogół – Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby jeszcze zabrać 

głos w tym punkcie. W związku z brakiem zgłoszeń poprosił o zabranie głosu Panią 

Skarbnik Dorotę Bełżek. 

Dorota Bełżek – Skarbnik Gminy: 

Pani Skarbnik wyraziła pogląd, że projekt uchwały budżetowej, jak również opinie 

Regionalnej Izby Obrachunkowej zawierają informacje obrazujące jak wygląda 

najważniejszy dokument planistyczny gminy Opole Lubelskie. Budżet stanowi 

bowiem roczny plan funkcjonowania jednostki samorządu terytorialnego, jakim 

jest gmina. Wyznacza ramy dochodowe i wydatkowe. Dochody zapisane w tym 

dokumencie stanowią wielkości szacunkowe. Wydatki, zaplanowane w tym 

materiale, stanowią nieprzekraczalny limit. Koniecznym jest zatem takie 

gospodarowanie zgromadzonymi środkami, aby w żaden sposób nie doszło do 

przekroczenia zaplanowanych wydatków. W sytuacjach koniecznych dokonywane 

są zmiany w budżecie. Niemniej jednak wytyczone ramy są sztywne i nie wolno 

żadnych ruchów w kierunku zwiększenia tych wielkości, ujętych w kwoty 

w klasyfikacji budżetowej przekraczać. Pani Skarbnik przypomniała, że budżet 

przedstawiany jest w wielkościach opisowych i tabelarycznych. To jest projekt 

uchwały budżetowej i 10 załączników, które uszczegóławiają w ramach klasyfikacji 

budżetowej określone zadania oraz wskazują dokładnie, jakie zadania 

inwestycyjne czy bieżące będą realizowane. Po trzyletniej przerwie, dziesiątym 

załącznikiem, jest załącznik dotyczący Funduszu Sołeckiego. Pani Skarbnik 

wyraziła zadowolenie z przywrócenia Funduszu, albowiem dzięki niemu nastąpi 

przywrócenie zaspokajania potrzeb mieszkańców w ten sposób. Dodała, że ma 

nadzieję, iż Rady Sołeckie będą w bardzo wyważony i oszczędny sposób odnosiły 

się do wydatkowania środków z tego Funduszu.  

Pani Skarbnik poinformowała, że dochody budżetu gminy stanowią pokaźną kwotę 

126 000 000,00 zł. Dochody bieżące to 103 750 000,00 zł dochody majątkowe 

22 632 000,00 zł. Przy zastosowaniu innego układu klasyfikacji dochody własne 
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stanowią kwotę blisko 97 000 000,00 zł, dochody w związku z realizacją projektów 

unijnych to 14 341 000,00 złotych, a dochody z zadań zleconych 12 202 000,00 zł. 

Szeroko rozumiana grupa dochodów własnych to krótko mówiąc wpływy 

z podatków i opłat lokalnych, a wśród nich podatek od nieruchomości, rolny, leśny 

i od środków transportowych. Z tych źródeł wpływy wynoszą niespełna 

11 000 000,00 złotych. Po raz pierwszy do budżetu przyjmowane są wielkości 

dochodów z budżetu państwa wskazane gminie na mocy nowej ustawy 

o dochodach jednostek samorządu terytorialnego. Ustawa zmieniła konstrukcję, 

zmieniła wiele definicji w tym obszarze. W odniesieniu do informacji 

przekazywanych jednostkom samorządu terytorialnego gmina Opole Lubelskie 

otrzymała informację, że udziały w podatku dochodowym od osób fizycznych będą 

stanowiły kwotę 40 000 000,00 zł, udziały w podatku dochodowym od osób 

prawnych – 500 000,00 zł, subwencja ogólna prawie 25 000 000,00 zł i rezerwa 

na uzupełnienie dochodów 977 000,00 zł. Łącznie te wpływy z budżetu państwa 

dają kwotę 66 500 000,00 zł. Łącznie z dochodami własnymi stanowią  kwotę 

dochodów bieżących w postaci nominalnej 103 000 000,00 zł. Dochody majątkowe 

oszacowane w projekcie budżetu to kwota 22 632 000,00 zł. Dochody majątkowe 

to dochody z: Dofinansowania projektów realizowanych przez gminę z Rządowego 

Funduszu Polski Ład. W obszarze drogownictwa oszacowano wpływy na 

3 300 000,00 zł. W zakresie gospodarki nieruchomościami 1 300 000,00 zł 

i w zakresie gospodarki komunalnej 980 000,00 zł. Z rządowego programu 

ochrony zabytków przewidziane są wpływy w kwocie 1 217 000,00 zł. Z budżetu 

państwa jako wsparcie programów modernizacji boisk, planowana kwota wpływów 

wynosi ponad 600 000,00 zł. Dochody z własnego majątku to blisko 

3 000 000,00 zł. Dotacje na zadania realizowane z udziałem Unii Europejskiej 

w obszarze turystyki blisko 3 000 000,00 zł, w obszarze administracji w związku 

z realizacją trzech projektów informatyzacyjnych blisko 1 500 000,00 zł. 

Z programu Aktywny Maluch jest to rząd wielkości wpływów około 1 500 000,00 zł. 

Oświata, czyli projekty modernizacyjne w obszarze oświaty również ponad 

1 000 000,00 zł, w zakresie pomocy społecznej blisko 900 000,00 zł i gospodarki 

komunalnej, dla projektów terenów inwestycyjnych, czy projektów parkowych 

kwota ponad 3 000 000,00 zł. Wydatki budżetu to kwota 131 000 000,00 zł. 

Wydatki bieżące 104 000 000,00 zł, wydatki majątkowe prawie 27 000 000,00 zł. 

W sferze wydatków bieżących takie najistotniejsze grupy, które można wymienić 

to oświata i wychowanie oraz edukacyjna opieka wychowawcza pochłaniają ponad 
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52 000 000,00 zł, pomoc społeczna i rodzina ponad 22 000 000,00 zł, przy czym 

12 000 000,00 zł z tej kwoty są do zadania zlecone, czyli środki na finansowanie 

są zabezpieczone z budżetu państwa, gospodarka komunalna i ochrona 

środowiska, ponad 6 500 000,00 zł, kultura i ochrona dziedzictwa narodowego 

ponad 3 300 000,00 zł, transport i łączność prawie 1 000 000,00 zł, gospodarka 

mieszkaniowa prawie 900 000,00 zł, ochrona przeciwpożarowa 615 000,00 zł, 

różne rozliczenia, różne rezerwy, wydatki na dofinansowanie, wydatki na projekty 

unijne bieżące prawie 3 000 000,00 zł. Wydatki majątkowe to jak podkreśliła Pani 

Skarbnik pokaźna kwota ponad 26 000 000,00 zł. Można tu mówić o takich 

grupach wydatków: wydatkach własnych i wydatkach unijnych. Jeśli chodzi 

o wydatki własne to w obszarze drogownictwa prawie 6 000 000,00 zł, 

w gospodarce nieruchomościami prawie 3 000 000,00 zł, w gospodarce 

komunalnej 1 500 000,00 zł, kultura i ochrona zabytków i kultura fizyczna prawie 

3 800 000,00 zł. Pani Skarbnik poinformowała, że załącznikach zostało 

uwidocznione 21 pozycji wyszczególnionych zadań inwestycyjnych plus 

3 dodatkowe z budżetu obywatelskiego, więc 24 pozycje wydatków. Jeśli chodzi 

o projekty unijne to oszacowana kwota wydatków wynosi 13 684 000,00 zł. 

W obszarze turystyki prawie 3 500 000,00 zł, w administracji publicznej 

1 700 000,00 zł, oświaty 2 200 000,00 zł, pomocy społecznej 1 100 000,00 zł 

i rodziny 1 400 000,00 zł, gospodarka komunalna 3 630 000,00 zł. Jeśli chodzi 

o projekty unijne również jest wiele tych zadań. W załączniku znajduje się 

wyspecyfikowane ponad 10 pozycji zadań, realizowanych w ramach 

dofinansowania ze strony Unii Europejskiej. Przy zestawieniu kwoty dochodów 

i wydatków otrzymywany jest wynik wykonania budżetu w kwocie nieco ponad 

4 852 000,00 zł. W uchwale przekazanej przez Regionalną Izbę Obrachunkową 

deficyt jest taki sam, natomiast źródła finansowania deficytu nieco się różnią. Pani 

Skarbnik poinformowała, że odczytała przed momentem uchwałę podjętą do 

projektu budżetu, a w tej chwili sytuacja po autopoprawkach nieco się zmieniła, 

ale zmieniła się na korzyść. Szacowane jest, że kwota niezbędnych do 

zrównoważenia budżetu, czyli do sfinansowania wydatków i rozchodów kredytów 

będzie nieco niższa niż wstępnie zakładana. Pani Skarbnik przypomniała, że 

wyjaśniała Państwu Radnym na komisjach, że udało się kwotę 1 500 000,00 zł 

przeznaczyć w 2024 roku na rozchody. Siłą rzeczy ta kwota będzie przychodami 

2025 roku i zmniejszy kwotę planowanych do zaciągnięcia kredytów. Poza tym po 

zamknięciu budżetu w marcu, kwietniu będzie informacja na temat wolnych 
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środków, jakimi dysponuje gmina - wolnych środków, które pozostały po 

zamknięciu wszystkich rachunków budżetu. Wzorem lat, praktyką lat ubiegłych, 

która pokazuje, że te wolne środki zawsze po zamknięciu roku są wyższe niż 

pierwotnie przewidywane być może również uda się skorygować wielkość 

planowanego do zaciągnięcia kredytu. A tym samym wielkość długu zapisana 

w uchwale będzie inna niż w projekcie budżetu. Pani Skarbnik zapewniła, że taki 

scenariusz jest bardzo prawdopodobny.   

Waldemar Gogół – Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Na skutek dokonanego zgłoszenia Pan Przewodniczący udzielił głosu Panu 

Burmistrzowi.  

Sławomir Plis – Burmistrz Opola Lubelskiego: 

Pan Burmistrz podzielił słuszność spostrzeżenia, które poczynił na początku 

posiedzenia Pan Przewodniczący, że bieżąca sesja jest szczególna z uwagi na fakt 

przyjęcia w jej toku budżetu na kolejny rok. Elementarny aspekt tej uchwały 

stanowią uwidocznione w niej wartości finansowe i tu należy pamiętać, że 

odpowiadają one nie tylko zadaniom inwestycyjnym, ale również działaniom 

warunkującym prawidłowe bieżące funkcjonowanie zarówno gminy jak i podległych 

jej jednostek. Pan Burmistrz przypomniał, że wydatki przewidziane na przyszły rok 

pochłoną kwotę 130 000 000,00 zł, a dochody wyniosą 126 000 000,00 zł. Co 

istotne nastąpił ogromny wzrost wysokości dochodów w stosunku do analogicznych 

kwot z roku 2024. Uszczegóławiając zwiększenie to wyniosło prawie 20 000 000,00 

zł. Odnosząc się do kwestii zawieszenia funkcjonowania Funduszu Sołeckiego 

w latach minionych Pan Burmistrz podkreślił, że działanie to przyczyniło się do 

stworzenia sposobności do wydatkowania pochodzących z niego środków w innych 

obszarach. Należy bowiem pamiętać, że ograniczoność zarówno kwoty środków 

możliwych do wydatkowania z Funduszu Sołeckiego w odniesieniu do danego 

sołectwa, jak również zakres rzeczowy przedsięwzięć możliwych do zrealizowania 

z tych środków powodowałby konieczność ich zaniechania. Zatem wydatkowanie 

ich w ramach innej klasyfikacji budżetowej pozwolił na realizację wielu 

przedsięwzięć w pierwotnej ich lokalizacji, a więc na terenach wiejskich. Czas 

zawieszenia funkcjonowania Funduszu Sołeckiego był okresem, w którym nastąpiła 

„ofensywa drogowa”, podczas której gmina wydatkowała na modernizację dróg 

5 000 000,00 zł. W opinii Pana Burmistrza dysponowanie niewątpliwie 

ograniczonym budżetem przez społeczność lokalną, przy jednoczesnej 

konieczności zmierzenia się z dylematami ich wydatkowania uczy z jednej strony 
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przedsiębiorczości, a z drugiej nakreśla problematykę tożsamego problemu z jakim 

muszą się mierzyć władze samorządowe przy okazji konstruowania i realizacji 

budżetu gminnego. Pan Burmistrz polecił zwrócić Państwu Radnym uwagę na 

rekordową kwotę ponad 26 000 000,00 zł przeznaczoną na wydatki inwestycyjne. 

Składają się na nią środki pochodzące z rządowego programu Polski Ład, ale 

również środki unijne, które zostaną pozyskane. Pan Burmistrz poinformował, że 

3 grudnia miał przyjemność podpisać umowy na realizację inwestycji drogowych. 

Montaż finansowy tych zadań będzie skonstruowany w 90 bądź 95% ze środków 

finansowych pochodzących z Polskiego Ładu. Pan Burmistrz wyraził ubolewanie 

z faktu, iż program ten został zlikwidowany, albowiem realizacja inwestycji możliwa 

dzięki jego funkcjonowaniu miała niebagatelny wpływ na rozwój samorządów.  

W ramach podpisanych umów zrealizowane zostaną następujące zadania: 

- przebudowa drogi gminnej w m. Kolonia Elżbieta, 

- przebudowa Al. 600-lecia – ul. Pomorska w Opolu Lubelskim, 

- przebudowa ul. Ściegiennego, w tym usytuowanej na jej obszarze kanalizacji 

deszczowej, sanitarnej oraz wodociągu. Znaczna część tej infrastruktury została 

już przebudowana, a finalne jej zakończenie nastąpi w 2025 r.,  

- przebudowa ul. J. Piłsudskiego, która obejmie przebudowę chodnika, wykonane 

zostaną również nowe nasadzenia,  

- przebudowa drogi gminnej w m. Wandalin, 

- przebudowa ul. Tarły, 

- przebudowa drogi wewnętrznej – bocznej ul. Długiej, 

- przebudowa oświetlenia drogowego w m. Skoków, 

- przebudowa oświetlenia drogowego w m. Wrzelowiec, 

- przebudowa drogi gminnej w m. Dębiny - Sewerynówka, 

- przebudowa ul. Poniatowskiego, 

- przebudowa parkingu przy ul. Fabrycznej, 

- przebudowa dróg i chodników na Osiedlu Błonie obejmująca ul. Słoneczną.  

Również 3 grudnia została podpisana umowa na modernizację świetlicy wiejskiej 

w Ludwikowie oraz Nowych Komaszycach. Kompleksowa przebudowa obejmie 

również budynek, przy ul. Ogrodowej, który w przyszłości ma zostać siedzibą 

Centrum Usług Społecznych. Przedmiotem podpisanej umowy była również 

budowa pochylni dla osób niepełnosprawnych w budynku przy ul. Fabrycznej 29 

oraz budowa łącznika przy Szkole Podstawowej w Kluczkowicach. 
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W ramach wydatkowania środków unijnych zostanie wykonanych szereg niezwykle 

istotnych zadań, m.in.:  

- modernizacja budynku Przedszkola Miejskiego, 

- utworzone 24 miejsc opieki w Żłobku Miejskim, 

- przygotowanie terenów inwestycyjnych na terenie gminy Opole Lubelskie, 

- rozwój Centrum Usług Społecznych.  

Pan Burmistrz podkreślił, że wydatki inwestycyjne przewidziane w budżecie na rok 

2025 można określić mianem rekordowych, ponieważ ich kwota to 26 000 000,00 

zł. Kończąc swoją wypowiedź Pan Burmistrz podkreślił, że budżet trzeba traktować 

jako całość wydatków umożliwiających funkcjonowanie poszczególnych jednostek 

organizacyjnych, a w szerszym rozrachunku umożliwiających realizację 

poszczególnych zadań. Stanowi to bowiem zadośćuczynienie realizacji celów 

statutowych. Prawidłowość skonstruowania budżetu pozwala na z jednej strony 

realizację ustawowych zadań, a z drugiej na realizację zadań inwestycyjnych, 

mających charakter prorozwojowych dla samorządu. Pan Burmistrz poprosił 

i jednocześnie zarekomendował Państwu Radnym przyjęcie budżetu na rok 2025 

w zaproponowanym kształcie.  

f) Głosowanie nad uchwałą budżetową na rok 2025 

Waldemar Gogół – Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący poprosił o przystąpienie do głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Uchwała Nr VIII/73/2024 w sprawie uchwały budżetowej na rok 2025  

14 - „za”, 

0 - „przeciwnych”, 

0 - „wstrzymujących się”. 

Pan Przewodniczący poinformował, że w głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie, a tym samym budżet gminy na rok 2025 

został uchwalony. Następnie Pan Przewodniczący podziękował Panu Burmistrzowi, 

Pani Skarbnik, wszystkim kierownikom jednostek organizacyjnych, kierownikom 

komórek organizacyjnych urzędu i wszystkim pracownikom, którzy dołożyli swoją 

cegiełkę do przygotowania projektu budżetu. Złożył również gratulacje z tytułu 

jednomyślnego jego przyjęcia. Podkreślając przy tym, że jest to dokument 

o niebagatelnym znaczeniu, bowiem warunkujący funkcjonowanie gminy. Kolejno 

oddał głos Panu Burmistrzowi.  

Sławomir Plis – Burmistrz Opola Lubelskiego: 
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Pan Burmistrz podziękował Państwu Radnym za przyjęcie budżetu na rok 2025. 

Następnie słowa podziękowania za przygotowanie budżetu skierował do Pani 

Skarbnik Doroty Bełżek, Pani Agnieszki Strawy – Kierownika Wydziału Finansowo 

- Budżetowego, jak również do pracowników tego wydziału, pozostałych osób 

pełniących funkcje kierownicze w Urzędzie Miejskim oraz dyrektorów podległych 

mu jednostek.  

Następnie Pan Burmistrz poinformował, że niedawno zakończyła się kompleksowa 

kontrola gospodarki finansowej gminy, którą przeprowadziła Regionalna Izba 

Obrachunkowa w Lublinie. Wypadła ona pozytywnie, nie pociągając za sobą 

poważniejszych zaleceń pokontrolnych. Co więcej można pokusić się 

o stwierdzenie, że wypadła ona nawet nieco lepiej niż kontrola przeprowadzona 4 

lata temu. Prawidłowość realizacji gospodarki finansowej jest niewątpliwie zasługą 

pracowników służb finansowych, którzy wykazują się merytorycznym 

przygotowaniem i ogromnym zasobem wiedzy w tej dziedzinie.  

Waldemar Gogół – Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący poinformował, że został zrealizowany blok uchwał dotyczący 

przyjęcia budżetu i Wieloletniej Prognozy Finansowej. W związku z tym nastąpi 

przejście do realizacji następnych punktów porządku obrad.  

 

Punkt 8 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Województwu 

Lubelskiemu w zakresie prac związanych z utrzymaniem zieleni oraz 

czystości w okresie letnim i zimowym przy drogach wojewódzkich na 

terenie miasta Opole Lubelskie w 2025 roku.  

Waldemar Gogół – Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący przypomniał, że projekt uchwały został omówiony na 

wspólnym posiedzeniu komisji stałych przez Pana Kierownika Grzegorza Gołofita. 

Następnie poinformował, że jeśli ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos 

w tym punkcie to chwila obecna stanowi dogodny dla tej czynności moment. 

W związku z brakiem zgłoszeń zaproponował przystąpienie do głosowania 

w przedmiocie przyjęcia przedłożonego projektu uchwały.  

Wyniki głosowania: 

Uchwała Nr VIII/74/2024 w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej 

Województwu Lubelskiemu w zakresie prac związanych z utrzymaniem zieleni oraz 
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czystości w okresie letnim i zimowym przy drogach wojewódzkich na terenie 

miasta Opole Lubelskie w 2025 roku 

14 - „za”, 

0 - „przeciwnych”, 

0 - „wstrzymujących się”. 

Pan Przewodniczący poinformował, że w głosowaniu brało udział 14 Radnych. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie.  

 

Punkt 9 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy 

o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego 

w ramach przewozów autobusowych o charakterze użyteczności 

publicznej na terenie gminy Opole Lubelskie.  

Waldemar Gogół – Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący poinformował, że uchwała była również omawiana podczas 

posiedzenia komisji wspólnych. Następnie skierował do Państwa Radnych pytanie, 

czy ktoś z pośród ich grona chciałby zabrać głos w tym punkcie. Na skutek 

dokonanego zgłoszenia udzielił głosu Panu Radnemu Pawłowi Kalinowskiemu.  

Paweł Kalinowski – Radny Rady Miejskiej: 

Pan Radny poprosił o udzielenie informacji na temat rozszerzenia świadczenia 

wykonywania usługi transportu zbiorowego, czy w jego ramach zostanie 

uruchomiona linia obejmująca Góry Kluczkowickie. Jeśli nawet nie w najbliższym 

czasie to może w nieco odleglejszej przyszłości.  

Waldemar Gogół – Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący poprosił o zabranie głosu Pana Kierownika Grzegorza Gołofita 

w celu udzielenia odpowiedzi na pytanie Pana Radnego.  

Grzegorz Gołofit – Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa: 

Pan Kierownik poinformował, że w chwili obecnej nie jest wstanie udzielić 

precyzyjnej odpowiedzi w związku z tym, że nie posiada przed sobą niezbędnej 

dokumentacji regulującej poruszone zagadnienie. W związku z tym poprosił Pana 

Radnego o zgłoszenie się po sesji. 

Waldemar Gogół – Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący zaproponował przejście do głosowania, jeśli nie ma innych 

pytań ze strony Państwa Radnych.  
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Wyniki głosowania: 

14 - „za”, 

0 - „przeciwnych”, 

0 - „wstrzymujących się”. 

Pan Przewodniczący poinformował, że w głosowaniu brało udział 14 Radnych. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie.  

 

Punkt 10 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Opole Lubelskie 

„Przemysłowa”.  

Waldemar Gogół – Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący poinformował, że w ramach zaanonsowanego punktu 

przewidziane są dwa głosowania: 

a) Głosowanie w sprawie przyjęcia uwag, 

b) Głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 

Następnie przypomniał, że projekt uchwały został przybliżony podczas posiedzenia 

komisji. Niemniej jednak w posiedzeniu uczestniczy pracownik merytoryczny – 

Pani Inspektor Iwona Strawa, która udzieli odpowiedzi na ewentualne pytania, 

jeżeli ze strony Państwa Radnych istnieje potrzeba wyjaśnienia bądź 

doprecyzowania jakchś kwestii.  

Wyniki głosowania: 

a) Głosowanie w sprawie przyjęcia uwag: 

13 - „za”, 

0 - „przeciwnych”, 

0 - „wstrzymujących się”. 

Pan Przewodniczący poinformował, że głosowało 13 Radnych (Pan Radny Marcin 

Stempin opuścił salę obrad), którzy jednogłośnie opowiedzieli się za przyjęciem 

uwag. 

b) Uchwała Nr VIII/76/2024 w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Opole Lubelskie „Przemysłowa”. 

13 - „za”, 

0 - „przeciwnych”, 

0 - „wstrzymujących się”. 
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Pan Przewodniczący podsumował, że w głosowaniu wzięło udział 13 Radnych, (Pan 

Radny Marcin Stempin opuścił salę obrad). Uchwała została podjęta jednogłośnie.  

 

Punkt 11 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Opole Lubelskie.  

Waldemar Gogół – Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący zauważył, że wzorem uprzednio podejmowanych uchwał 

również aktualnie procedowany projekt został omówiony na posiedzeniu komisji 

wspólnych. Następnie zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby jeszcze zabrać 

głos w tym punkcie. Na skutek braku zgłoszeń zaproponował przystąpienie do 

głosowania.  

Wyniki głosowania: 

Uchwała Nr VIII/77/2024 w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Opole Lubelskie 

13 - „za”, 

0 - „przeciwnych”, 

0 - „wstrzymujących się”. 

Pan Przewodniczący poinformował, że w głosowaniu brało udział 13 Radnych. (Pan 

Radny Marcin Stempin opuścił salę obrad). Następnie stwierdził, że uchwała została 

przyjęta jednogłośnie.  

 

Punkt 12  

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Opole Lubelskie na 

2024 rok.  

Waldemar Gogół – Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący przypomniał, że projekt uchwały został omówiony przez Panią 

Skarbnik podczas posiedzenia komisji wspólnych. Kolejno zapytał, czy ktoś 

z Państwa Radnych chciałby zabrać głos jeszcze w tym momencie. W związku 

z brakiem zgłoszeń zaproponował przystąpienie do głosowania.  

Wyniki głosowania: 

Uchwała Nr VIII/78/2024 w sprawie zmian budżetu gminy Opole Lubelskie 

na 2024 rok 

13 - „za”, 

0 - „przeciwnych”, 
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0 - „wstrzymujących się”. 

Pan Przewodniczący podsumował, że w głosowaniu wzięło udział 13 Radnych. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie.  

 

Punkt 13 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej.  

Waldemar Gogół – Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w 

tym punkcie. W związku z brakiem zgłoszeń zaproponował przejście do głosowania.  

Wyniki głosowania: 

Uchwała nr VIII/79/2024 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

13 - „za”, 

0 - „przeciwnych”, 

0 - „wstrzymujących się”. 

Pan Przewodniczący poinformował, że głosowało 13 Radnych, a uchwała została 

podjęta jednogłośnie.  

 

Punkt 14 

Sprawy różne i wolne wnioski.  

Waldemar Gogół – Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący zapytał, kto z Państwa Radnych chciałby zabrać głos. 

Marcin Buczek – Radny Rady Miejskiej: 

Pan Radny na wstępie poinformował, że chciałby powrócić do sprawy, która została 

poruszona na poprzedniej sesji, jak podkreślił dotyczącej kluczowej inwestycji dla 

edukacji i sportu, a mianowicie do sprawy boiska ze sztuczną nawierzchnią przy 

ul. Kolejowej. W opinii Pana Radnego podczas ówczesnego posiedzenia padły 

niesłuszne bądź nieprzemyślane stwierdzenia. Jako jedno z nich Pan Radny 

przywołał stwierdzenie jakiego dokonał Pan Burmistrz w odniesieniu do zabiegu 

konserwacji boiska, że jego czesanie i granulacja „nic nie daje”. Następnie poprosił 

o przedstawienie źródła wybrzmiałej w nim tezy. Kolejno Pan Radny poinformował, 

że następną sprawą, którą chciałby wyjaśnić jest przedstawiona również na 

poprzedniej sesji sugestia zakupu przez gminę sprzętu do konserwacji 

wspomnianego boiska. Otóż w opinii Pana Radnego przy okazji przekazania przez 

niego informacji o koszcie takiej inwestycji w kwocie 170 000 zł poniesionego przez 

gminę Poniatowa zarzucono mu mówienie nieprawdy. Jako rzeczywisty koszt 



24 
 

zakupu tego typu sprzętu wskazano kwotę 500 000 zł. Odnosząc się do tego 

zarzutu i wymienionych kwot Pan Radny poinformował, że po sprawdzeniu 

informacji w zakresie dokonanej przez gminę ościenną – gminę Poniatowa 

inwestycji wydatkowano kwotę 120 000 zł. W jej ramach zakupiono traktorek wraz 

z urządzeniem do czesania boiska. Kończąc swoją wypowiedź Pan Radny polecił 

rozważenie zakupu sprzętu konserwacyjnego, który posłużyłby do konserwacji 

zarówno omawianego obiektu przy ul. Kolejowej, jak również do pielęgnacji boiska 

przy ul. Fabrycznej względem, którego zaplanowane są działania odbudowujące.  

Waldemar Gogół – Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący ponownie zapytał, czy Państwo Radni mają jeszcze jakieś 

pytania bądź wnioski.  

Marcin Stempin – Radny Rady Miejskiej: 

Pan Radny zapytał, czy boisko objęte jest jeszcze gwarancją i czy możliwe jest 

wykonywanie w jej ramach konserwacji.  

Waldemar Gogół – Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący dopytał, czy chodzi o boisko ze sztuczną nawierzchnią.  

Marcin Stempin – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Wiceprzewodniczący potwierdził, że chodzi o ten obiekt.  

Waldemar Gogół – Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący dokonał spostrzeżenia, że pytania, które dotychczas 

wybrzmiały odnoszą się do jednego obiektu sportowego, mianowicie boiska ze 

sztuczną nawierzchnią usytuowanego przy ul. Kolejowej. Następnie dopytał, czy są 

jeszcze jakieś pytania w tym punkcie. 

Waldemar Bryś – Radny Rady Miejskiej:  

Pan Radny przypomniał, że w minionej kadencji w ramach złożonej przez siebie 

interpelacji wnioskował o montaż znaków drogowych w miejscowości Wrzelowiec 

obligujących do ustąpienia pierwszeństwa przejazdu. Ze strony mieszkańców 

istnieje potrzeba powzięcia informacji na temat szczegółów odnośnie realizacji 

tejże inwestycji. 

Waldemar Gogół – Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący ponownie zapytał, czy jeszcze ktoś z Państwa Radnych 

chciałby zabrać głos. Następnie wyraził zadowolenie, że w ramach wypowiedzi Pana 

Radnego Marcina Buczka wybrzmiała zasadność przeprowadzonej w przeszłości 

inwestycji w postaci budowy boiska ze sztuczną nawierzchnią przy ul. Kolejowej. 

Moment poprzedzający jej przeprowadzenia był bowiem czasem malkontenckich 
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twierdzeń wyrażających dezaprobatę wobec jej realizacji. Stan obecny, w którym 

jak stwierdził Pan Radny można jednoznacznie stwierdzić ogromną frekwencję 

podmiotów korzystających z obiektu daje podstawę do poczynienia konkluzji, że 

inwestycja była niezwykle potrzebna. Następnie Pan Przewodniczący oddał głos 

Pani Dyrektor Ewelinie Szkutnickiej, na jej prośbę.  

Ewelina Szkutnicka – Dyrektor Centrum Usług Społecznych: 

Pani Dyrektor poinformowała, że Centrum Usług Społecznych jest podmiotem 

administrującym boiskami, o których była mowa w dyskusji. W ramach 

powierzonego zadania podejmuje działania zmierzające do realizacji obowiązku 

zapewnienia bezpieczeństwa osobom korzystającym z tych obiektów. Odnosząc się 

do procedury renowacji boiska Pani Dyrektor zakomunikowała, że jest ona 

realizowana przez firmy zewnętrzne. Na skutek przeprowadzonych konsultacji na 

linii administrator boiska - firma świadcząca usługę konserwacji boiska 

podejmowana jest decyzja o ilości wtłaczanego granulatu, jak również ilości 

koniecznych do przeprowadzenia zabiegów. Na przyszły rok zaplanowane są dwa 

takie zabiegi renowacji, odnowienia płyty boiska. Pani Dyrektor zapewniła, że 

zapewnienie prawidłowości pielęgnacji obiektu sportowego stanowi priorytet przy 

realizacji powierzonego zadania. 

Waldemar Gogół – Przewodniczący Rady Miejskiej: 

W wyniku dokonanego zgłoszenia Pan Przewodniczący oddał głos Panu Radnemu 

Marcinowi Buczkowi. 

Marcin Buczek – Radny Rady Miejskiej: 

Pan Radny przyznał, że zabieg granulacji, o którym mówiła Pani Dyrektor jest 

konieczny do przeprowadzenia raz lub dwa razy w roku, w zależności od 

częstotliwości użytkowania. Natomiast z punktu widzenia konieczności 

zapewnienia dobrej kondycji boiska w opinii Pana Radnego niezbędne jest 

przeprowadzanie zabiegu czesania sztucznej nawierzchni. Według producenta, 

takie czesanie powinno się odbywać co 30 godzin użytkowania. To jest zalecenie, 

wynikające z dokumentów dotyczących tego konkretnego urządzenia. W związku 

z tym Pan Radny zaproponował dokonanie zakupu czesarki. Dodał następnie, że 

częstotliwość czesania raz na rok, jaka miała miejsce do tej pory w odniesieniu do 

boiska przy ul. Kolejowej jest niewystarczająca. Kolejno Pan Radny zwrócił się do 

Pani Dyrektor z pytaniem, jaki jest koszt usługi czesania i nawożenia granulacji na 

boisko, o którym aktualnie mowa.  

Ewelina Szkutnicka – Dyrektor Centrum Usług Społecznych: 
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Pani Dyrektor poinformowała, że koszt czesania boiska nie stanowi wartości stałej. 

Wynika on bowiem z kilogramów wtłoczonego granulatu. Nie jest bowiem tak, że 

procedura jest z góry wyceniona, lecz kosztorys zostaje przedstawiony przez 

pracownika firmy świadczącej tę usługę, przy uwzględnieniu realnej i rzeczywistej 

potrzeby zakresu omawianego zabiegu. Pani Dyrektor zapewniła, że sprawdzi koszt 

jaki został poniesiony w minionym roku na tę usługę i przekaże informację w tym 

zakresie Panu Radnemu. Na ten moment wydaje jej się, że była to kwota 

w granicach 4 000,00 zł. 

Waldemar Gogół – Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący oddał głos Panu Burmistrzowi. 

Sławomir Plis – Burmistrz Opola Lubelskiego: 

Pan Burmistrz poinformował, że odpowiedzi na pytania i ustosunkowanie do 

przedstawionych uwag nastąpiło w wypowiedzi Pani Dyrektor. Odnosząc się do 

zarzutu wygórowanej ceny urządzenia do czesania boiska Pan Burmistrz 

poinformował, że gmina Opole Lubelskie otrzymała ofertę na cenę, którą wymienił 

i w związku z tym nie będzie wchodził w dyskusję w tym temacie. Następnie Pan 

Burmistrz poczynił spostrzeżenie, że praca Radnego nie polega tylko i wyłącznie 

na wytykaniu błędów podczas sesji Rady Miejskiej, ale przede wszystkim na 

szukaniu i proponowaniu dobrych, konstruktywnych rozwiązań, które można, 

a wręcz należy przedstawiać pracownikom merytorycznym zarówno Urzędu 

Miejskiego, jak i podległych gminie jednostek. Pan Burmistrz podkreślił, że jest to 

konkluzja będąca wynikiem jego osobistego doświadczenia, jakie zdobył podczas 

pełnienia funkcji radnego. Następnie jako przykład realizacji tego typu działań 

i jednocześnie odpowiedź na wybrzmiałe w toku posiedzenia pytanie jednego 

z radnych odnośnie wniosku o ustawienie znaku „Ustąp pierwszeństwa” poprosił 

o zgłoszenie się w tej sprawie do Pani Kierownik Iwony Bednarz. 

Waldemar Gogół – Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący zakomunikował, że jeśli nie ma innych zgłoszeń to ponownie 

udziela głosu Panu Burmistrzowi. 

Sławomir Plis – Burmistrz Opola Lubelskiego: 

Pan Burmistrz kierując swoje słowa do osób uczestniczących w sesji, jak również 

wszystkich mieszkańców złożył życzenia zdrowych, spokojnych świąt spędzonych 

w gronie najbliższych, w gronie rodziny. Aby czas nadchodzących świąt Bożego 

Narodzenia był wypełniony spokojem, stwarzającym przestrzeń do dzielenia się 
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z drugim człowiekiem dobrem, ciepłem i uśmiechem, a nowy 2025 rok przyniósł 

wiele dobrego. 

Waldemar Gogół – Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący złożył wszystkim uczestnikom sesji, jak również mieszkańcom 

gminy życzenia radosnych świąt, mile spędzonego czasu, odpoczynku, ale przede 

wszystkim radości, nadziei, pokoju, która płynie od nowonarodzonego Jezusa 

Chrystusa. W związku ze zbliżającym się nowym rokiem życzył wszelkiej 

pomyślności, spełnienia planów, marzeń i dobrego zdrowia.  

 

Punkt 15 

Zamknięcie porządku obrad.  

Waldemar Gogół – Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący podziękował wszystkim za udział w posiedzeniu i zamknął 

obrady VIII sesji Rady Miejskiej w Opolu Lubelskim o godz. 1245 

 

 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: Magdalena Szczucka.  

 

 

 

 


